
 

Frederikshavn Golf Klub - Baneudvalget 

Referat af møde i Baneudvalget (BU) tirsdag den 17. maj 2022 

Deltagere:  Tilstede: Klaus Dybro (KD), Carl Boyum Johansen (CB), Charlotte Møller Jensen (CMJ) og 
Adam Evans (CGK).  

Afbud: Georg Bjørn Severinsen (GS) 

1. Godkendelse af dagsor-
den mv.  

KD indledte med at beklage at GS var syg og udtrykte ønsket om en 
snarlig bedring. 

Dagsordenen godkendtes uden bemærkninger.  

2. Opfølgning på sidste re-
ferat 

Intet at bemærke (Iab).  

3.  Siden sidst Iab.  

4 Banen 

Status på Vinterarbej-
der 

 

 

 

Beskadigede greens 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mælkebøtter 

 

Vanding/sprinkling 

 

Udviklingsplan for ba-
nen (5-års plan) 

Alle vedligeholdelses- og forandringsprojekter/opgaver planlagt for 
vinteren 2021/22 er ved at være afsluttet. Herunder opretning af 
bunkers, anlæg af ny sti ved hul 13, renovering af udslagssteder på 
Driving range, etablering af nye back teesteder på hul 5 og 8 og re-
novering/maling af alle de ved standpladserne opstillede flaskecon-
tainere.  

Der ydes en stor indsats for at genetablere gode greens – alle de 
steder hvor svampeangreb har hærget, der gødes – topdresses - 
klippes osv. og det kan nu konstateres at græsset atter gror.  
Der gennemføres nu analyser af jordbundsprøver taget fra de ”øde-
lagte/ svamperamte” greens for derved at skabe den fornødne vi-
den for fremover at kunne gennemføre en profylaktisk indsats. 
Det skal i den forbindelse oplyses at mulighederne for at bruge di-
verse kemikalier til bekæmpelse af sygdomme og uønsket vækst af 
ukrudtsplanter synes at undergå en konstant reduktion; der bliver 
færre og færre godkendte kemikalier – og mængden og hyppighe-
den af dem, der fortsat må bruges synes konstant at være udsat for 
reduktioner.   
 
I en kommende uge sprøjtes der mod mælkebøtter.  
 

Der vandes nu – især i tørre perioder - på alle ny såede områder, 
greens og teesteder samt i områder, hvor der er lagt rullegræs. 

Der var enighed om at udsætte drøftelser om dette punkt (udvik-
lingsplan) indtil formanden atter kan deltage i BU møder. 
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Træfældning 

 

 

Oplagsplads til sand  

 

 
 

Pind-/flagplacering 

 

 

 

 

 
 
Muldvarpeskud 

Projekt Nul-Huller  

 

 

Vanding/sprinkling 

Træfældningsplanen er klar til at blive omsat til handling – men be-
sluttet udsat til senere på året – årsagerne hertil er tidligere med-
delt. 

Der undersøges muligheder for at få stillet midler til rådighed til 
etablering af en oplagsplads til sand mm ved hul 7/15. Det vil be-
tyde besparelse på mange timers arbejde, når der skal suppleres 
med sand og andre materialer ved og omkring de længst væk fra 
klubhuset liggende huller. 

Klubben har fået (får) nye flag sponseret – de er hvide og de er 
sorte.   
Flagplacering i enten zone/sektor 1, 2 eller 3 jf. baneguiden kan så-
ledes ikke i fremtiden aflæses på farven af flaget på det enkelte hul 
(i sidste sæson betød rødt flag at hullet lå i den nærmeste tredjedel 
– gult flag i midterdelen og hvidt flag at hullet lå i den bagerste tred-
jedel af greenen). Annoncering af pindplacering vil fremover skulle 
ske ved opslag ved klubhuset og igen ved starterhuset.  

Indsatsen mod muldvarpeskud fortsætter - udføres af 2 flexarbej-
dere fra kommunen. 

Projekt Nul-huller er genstartet – sågar med nye poser; der er ligele-
des igen opsat spande med sand på alle teesteder til fyldning af Turf 
huller. 

Vi oplever desværre allerede nu problemer med mangel på vand; 
der fyldes således nu med passende intervaller vand fra den kom-
munale vandledning i vandingssøen/-bassinet. 

 5.  Økonomi Kvartalsregnskab/regnskab for årets første 4 måneder gennemset 
og fundet tilfredsstillende. 

6. Personel 

Flex-arbejder 

Frivillige 

Klubben har 2 Flex-arbejdere med hver 16 arbejdstimer/uge, og 
som oplyst af CGK, yder en fantastisk god og professionel indsats til 
stor gavn for klubben.  

Det er planen snart at starte op igen med de frivillige inden længe. 

7. Projekter 

 

Der gøres pt overvejelser omkring opsætning af en form for gelæn-
der ved trappen op til hul 9 teested. Har man vanskeligheder med at 
bruge trappen til det højtliggende hul 9 teested anbefales det at 
man indtil videre bruger ”bagenden” af teestedet til at gå opad til 
teestedet på. 
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8. Materiel 

 
Der er installeret såvel timer som fejlstrømsrelæ i pumpehuset. Det 
er en stor hjælp for greenkeeperne og har bl.a. betydet et reduceret 
forbrug (tab) af vand ved sprinkling. 

9. WWW/Information Arbejdet med sanering af hjemmesider fortsætter. 

10. 
Eventuelt 

Næste møde 
BU planlægger at afholde næste møde den 7. juni i klubhuset med 
start kl. 1530. 

 


